



Prof. Kibiswa K Naupess, PhD

Dr. Kibiswa, Naupess from Kinshasa, DR Congo (simply call Naupess) is professor of Conflict Resolution at Catholic Universities of DR Congo (UCC) and Bukavu (UCB) as well as at the Kinshasa School of Electoral Training of Central Africa (EFEAC). He also teaches Management courses in the Department of Health Services' Management (GIS) at the Kinshasa Higher Institute of Medical Techniques (ISTM-KIN). He got his Ph.D. in Conflict Analysis and Resolution at Nova Southeastern University/Florida/USA (2014) after his Master's degree in Peace and Justice Studies at the Joan B. Kroc Institute at the University of San Diego (USD)/California/USA (2005). During and just after his Master's degree, he was a Fulbright scholar and Gandhi fellow at USD and at the Peacebuilding and Development Institute (PDI) of the American University in Washington, DC. Beforehand, he earned his BA (1984) and Master's Degree (1990) in Management of Health Services at ISTM-KIN. He is now striving to start up in the DRC a School of Peace, Security and Conflict Studies with a Holocaust and Genocide Studies program. One of his immediate goals, beside that of introducing peace and conflict studies in the DRC's academic programs, is to prevent another genocide that impends in the African Great Lakes Region (AGLR). Indeed, people in the DRC, even the elite, have no sound knowledge about the Holocaust and Genocide. Naupess is also a human rights activist and has an experience as a labor unionist for executives and professionals in the DRC. He is one of the co-founders of the Congolese civil society movement, which originally aimed at participating in the 1991 National Sovereign Conference (CNS) set up to define the democratization process of the DRC, while Zaire. He now plays the role of the DRC civil society's elder and coach. He has published articles both in French in *Congo-Afrique* journal of Kinshasa and in English in the *Contemporary Justice Review Journal* Great Britain and *The Qualitative Research* (TQR), USA and a book, *Ethnonationalism and Conflict Resolution*. ISBN 978-2-88931-032-6

Dr. Kibiswa Naupess (appelez simplement Naupess) est Professeur en Etudes de Paix & Justice, Analyse et Résolution des Conflits à l'Université Catholique du Congo (UCC) et à celle de Bukavu (UCB), à l'Ecole de Formation Electorale d'Afrique Centrale (EFEAC) de Kinshasa. Il enseigne également les cours de Management au sein du Département de Gestion des Institutions de Santé (GIS) de l'Institut Supérieur des Techniques Médicales de Kinshasa (ISTM-KIN). Il a obtenu son doctorat en Analyse et Résolution des Conflits à Nova Southeastern University/Floride/USA (2014) après sa maîtrise en Etudes de Paix et Justice à l'Institut Joan B. Kroc de l'Université de San Diego (USD)/Californie/USA (2005). Pendant et après sa maîtrise en études de Paix et Justice, il était boursier Fulbright et Gandhi à l'USD et au Peacebuilding and Development Institute (PDI) de American University à Washington, DC. Auparavant, il avait obtenu son Baccalauréat (1984) et sa Maîtrise (1990) en GIS à l'ISTM-KIN. Il est maintenant en train de mettre en place en RDC une Ecole Supérieure d'Etudes de Paix, Sécurité et Conflits avec un programme d'études sur l'holocauste et le génocide. L'un de ses objectifs immédiats, outre celui d'introduire les études de paix et conflits dans les programmes universitaires officiels de la RDC, est de prévenir un autre génocide qui se signale bien dans la Région des Grands Lacs Africains (AGLR). Car, les gens en RDC, même l'élite, n'ont aucune connaissance assise sur l'Holocauste et le génocide. Naupess est aussi un activiste des droits humains et il a une expérience de syndicaliste des agents publics de la RDC. Il est l'un des cofondateurs du mouvement de la société civile congolaise qui avait été mise en place en 1991 en vue de participer à la Conférence Nationale Souveraine pour définir le processus de démocratisation de la RDC, alors Zaïre. Il joue actuellement le rôle de doyen et coach de la société civile congolaise. Il a publié des articles en français dans la revue *Congo-Afrique* de Kinshasa et en anglais dans la revue *Contemporary Justice Review Journal*, Grande Bretagne et *The Qualitative Research* (TQR), Etats-Unis et un livre, *Ethnonationalism and Conflict Resolution*. ISBN 978-2-88931-032-6.